

CDDH comments on the Parliamentary Assembly Recommendation [2276\(2024\)](#) – Children in the world of work : eradicating harmful child labour / Commentaires du CDDH sur la Recommandation de l'Assemblée parlementaire [2276\(2024\)](#) – Les enfants dans le monde du travail : éradiquer le travail nocif pour les enfants

**100th meeting, 25 – 28 June 2024
CDDH(2024)R100 Addendum 1**

*100^e réunion, 25 – 28 juin 2024
CDDH(2024)R100 Addendum 1*

<p>1. The CDDH takes note of Parliamentary Assembly Recommendation 2276(2024), “Children in the world of work: eradicating harmful child labour”, and its accompanying Resolution 2548(2024). The CDDH fully supports the Parliamentary Assembly’s aim of eradicating child labour, in particular the worst forms such as those described in the Recommendation.</p> <p>2. In this connection, the CDDH recalls Committee of Ministers Recommendation CM/Rec(2022)21 to member States on preventing and combating trafficking in human beings for the purpose of labour exploitation, the preamble to which recalls existing international instruments, including the 1999 ILO Worst Forms of Child Labour Convention, and underlines the Recommendation’s relevance to the issue of child labour. The explanatory report to Recommendation CM/Rec(2022)21 includes a section specifically on protecting child victims in this context (paragraphs 37–39).</p>	<p>1. Le CDDH prend note de la Recommandation 2276(2024) de l'Assemblée parlementaire, « Les enfants et le monde du travail : éradiquer le travail nocif pour les enfants », et de la Résolution 2548(2024) qui l'accompagne. Le CDDH soutient pleinement l'objectif de l'Assemblée parlementaire d'éradiquer le travail des enfants, en particulier les pires formes telles que celles décrites dans la Recommandation.</p> <p>2. À cet égard, le CDDH rappelle la Recommandation CM/Rec(2022)21 du Comité des Ministres aux États membres sur la prévention et la lutte contre la traite des êtres humains à des fins d'exploitation par le travail, dont le préambule rappelle les instruments internationaux existants, dont la Convention de l'OIT sur les pires formes de travail des enfants de 1999, et souligne la pertinence de la Recommandation pour la question du travail des enfants. Le rapport explicatif de la Recommandation CM/Rec(2022)21 comprend une section spécifique sur la protection des enfants victimes dans ce contexte (paragraphes 37–39).</p>
--	---